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Protokół nr 48/2012 

Z posiedzenia Zarządu Powiatu 

w dniu 13 lutego 2012 r. 

 
Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Zarządu- Pani Ewa Dembek /lista obecności stanowi załącznik nr 1/. 
Głównym tematem posiedzenia Zarządu było podjęcie decyzji dotyczącej przekształcenia palcówek 
oświatowych w celu poprawienia sytuacji finansowej Powiatu.  
Dodatkowo omówiono: 
 

1. Godziny urzędowania Starostwa Powiatowego w Nowym Mieście Lubawskim. 
Skarbnik zasugerowała, że w Starostwie Powiatowym są źle ustalone godziny pracy. Powinno się przestrzegać 
tzw. dobę pracowniczą trwająca 24 godz., która nie jest uwzględniona pomiędzy każdym wtorkiem a środą.  
Pan W. Jabłoński zapytał, czy jest obligatoryjne, aby urząd był czynny w jeden dzień dłużej? 
Skarbnik odpowiedziała, iż nie. Padła propozycja, aby wszystkie dni rozpoczynały oraz kończyły się o tej 
samej godzinie, co wiąże się ze zmianą w regulaminie pracy.  
 

2. Stawki dotyczące gazociągu średniego ciśnienia.  
Wicestarosta poinformował, że pani J. Haska wykonała telefon do firmy projektowej, którą zapoznała  
z propozycją stawek ustalonych na poprzednim posiedzeniu Zarządu dnia 9 lutego 2012 r. Projektant strasznie 
się oburzył, że Powiat żąda tak wysokich stawek oraz dodał, że samorządy rezygnują z tych opłat, ponieważ 
jest to działanie podejmowane z myślą o mieszkańcach. Pani J. Haska zatelefonowała również do Starostwa 
Powiatowego w Iławie, aby dowiedzieć się jak oni rozwiązali podobną sytuację. Rozmówca pani J. Haski 
zdziwił się, że zaproponowano stawki bez operatu szacunkowego. Wicestarosta zasugerował, że 
najrozsądniejszym rozwiązaniem byłoby wystąpienie do Pomorskiej Spółki Gazownictwa o ustalenie operatu 
szacunkowego. Zarząd przychylił się do propozycji Wicestarosty.  
 

3. Wniosek o modernizację. 
Wicestarosta poinformował o pęknięciu budynku przy ul. Grunwaldzkiej 3. Od strony cmentarza pojawiło się 
pęknięcie na skutek naprężeń wywołanych przez mrozy. Osoba zajmująca się sporządzaniem protokołu stanu 
budynku oznajmiła, iż budynek nie zagraża bezpieczeństwu, ale należy go ocieplić i uszczelnić szczyt, żeby 
zapobiec dalszemu pękaniu i przemarzaniu. Wykonanie dokumentacji technicznej na ocieplenie całego 
budynku oraz zamurowanie klatek schodowych i wstawienie mniejszych okien, gdzie są największe straty 
ciepła wiąże się z kosztem 12.900,00 zł. Dodał, że udało się wynegocjować 10 % zniżki. W związku z tym, że 
Powiat ma trudną sytuację finansową planuje się wykonać w najbliższym czasie tylko niezbędne prace.  
Wstępnie koszt wynosi około 60 tys. zł (za ocieplenie szczytu oraz zamurowanie klatki schodowej). 
Poinformował także, że do 31 marca 2012 r. można składać do Wojewódzkiego Funduszu wnioski o tzw. 
termomodernizację. Dofinansowanie jest w wysokości 85%, jednak nie więcej jak 30 tys. zł.  
Skarbnik dodała, że trzeba odpowiednio nazwać wniosek.  
Zarząd zadecydował, aby złożyć wniosek. Należy zrobić dokumentacje na cały budynek, zaś w bieżącym roku 
wykonać tylko pierwszy etap.  
 

4. Podjęcie decyzji dotyczącej przekształcenia palcówek oświatowych w celu poprawienia sytuacji 
finansowej Powiatu.  
Starosta poinformowała o spotkaniu z Wójtem Tomaszewskim. Dodała, że opinia Wójta dotycząca szkoły  
w Kurzętniku nie uległa zmianie. Biorąc pod uwagę ilość uczniów, Wójt chciałby, aby na terenie jego gminy 
funkcjonowały dwie szkoły. Do szkoły w Lipinkach uczęszcza mała ilość dzieci, zaś koszty utrzymania obiektu 
są bardzo duże.  
/Na posiedzenie weszła pani K. Trzaskalska/  
Wicestarosta zasugerował, iż Wójt w czasie trwania obecnej kadencji nie zlikwiduje żadnej ze szkół.  
Starosta dodała, że nikt z gminy Biskupiec nie będzie za tym, żeby likwidować ZSR w Czachówkach. Wraz  
z Wójtem uważa, że szkoła w Kurzętniku przyczyni się do niespełnienia wskaźników.   
Wicestarosta nadmienił, iż wójt patrząc pod względem ekonomicznym powinien zrozumieć działania Powiatu. 
Pani K. Trzaskalska poinformowała o konieczności zapewnienia uczniom lokum, jeżeli zapadnie decyzja 
likwidacji szkoły w Czachówkach. Zasugerowała, iż Kuratorium Oświaty może być przeciwne, aby przenieść 
klasy, ponieważ jak dodał Wicestarosta są luki ale w stosunku do liczb, które były z lat poprzednich, jeżeli 
chodzi o metraż na ucznia są zupełnie inne normy. Poinformowała także, na co zwraca się uwagę przy 
likwidacji szkół.  
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Starosta dodała, że w każdej gminie jest coraz mniej uczniów, a koszty utrzymania są tak samo duże jak przy 
większej ilości uczniów. Podała przykład likwidacji szkół w Powiecie Iławskim. Poinformowała, że połączenie 
ZSR w Czachówkach ze szkołą w Bielicach jest niemożliwe. Nie opłaca się również przeniesienie ZSR do 
innego obiektu.  
Wicestarosta dodał: skoro Zarząd stara się robić wszystko, aby szkoły w Czachówkach nie likwidowano, 
zasugerował, żeby nastąpiło połączenie szkół na terenie gminy Biskupiec, wtedy byłaby szansa podzielenia się 
kosztami z Wójtem. Szkoła podstawowa mogłaby dalej funkcjonować i Powiat w tym samym budynku 
wynajmowałby powierzchnię i prowadził szkołę przeniesioną z Czachówek. Koszty utrzymania spadłyby  
o połowę. Jeżeli Wójt twierdzi, że ma dwie szkoły do likwidacji, teoretycznie w tych budynkach mogłoby 
uczyć się więcej osób.  
Pani K. Trzaskalska zapytała, które szkoły są w planach do likwidacji?  
Wicestarosta odpowiedział, iż nie wie.  
Starosta dodała, że na razie była mowa o szkole w Lipinkach, ponieważ koszty jej utrzymania są wysokie  
a uczy się w niej mało uczniów.  
Wicestarosta poinformował również, że kontaktowano się z panią Kurator, która powiedziała, że nie ma 
żadnych przeciwwskazań, aby połączyć szkołę ponadgimnazjalną ze szkołą podstawową. 
Starosta wyjaśniła, że jest to nierealne. Szkoła w Lipinkach posiada 10 klas lekcyjnych wraz z salą 
gimnastyczną. Uczy się w niej 6 klas szkoły podstawowej, klasa „0” oraz jedno pomieszczenie wynajmuje  
przedszkole niepubliczne.  
Pani K. Trzaskalska wraz z Wicestarostą oznajmili, że powinno się brać pod uwagę zmianę siedziby, zamiast 
całkowitą likwidację.  
Starosta dodała, iż będzie optować za następującym działaniem: zamknięcie budowy oraz wyliczenie 
poniesionych kosztów, sprzedaż budynku w Kurzętniku i rozliczenie się ze wszystkich należności. W następnej 
kolejności, Starosta pertraktowałaby z Urzędem Marszałkowskim, aby nie obciążono Powiatu wysokimi 
odsetkami. Uważa, że Powiat nie będzie w stanie utrzymać tak dużego obiektu jakim byłaby szkoła  
w Kurzętniku. Wspomniała także o możliwości wystąpienia trudności z dojazdem. Starosta zasugerowała,  
że może popełniono błąd podpisując na początku kadencji umowy, jednakże nikt nie przewidział, tak 
negatywnych skutków.   
Pani K. Trzaskalska zasugerowała, że szkoda, iż nie skorzystano z pomysłu rozbudowy szkoły w Nowym 
Mieście Lubawskim, zamiast budowy nowej szkoły w Kurzętniku.  
Starosta dodała, że żadna decyzja (kontynuacja, bądź nie budowy obiektu szkolnego) nie polepszy sytuacji 
Powiatu.  
Wicestarosta nawiązując do wypowiedzi Starosty, stwierdził, iż przerwanie budowy jeszcze bardziej pogrąży 
Powiat. Uważa, że trudne decyzje należy podjąć szybciej i jeżeli chodzi o ZSR w Czachówkach, powinna 
nastąpić sprzedaż mienia po szkole w Czachówkach.    
Pani K. Trzaskalska odpowiedziała, że nie można poświęcić jednej jednostki jeżeli, dane działania nie polepszą 
sytuacji Powiatu.  
Wicestarosta zapytał skąd w przyszłym roku Powiat zdobędzie 2.500.000,00 zł, ponieważ sprzedaż szkoły  
w Czachówkach jest zaplanowana na rok 2013?  
Pan W. Jabłoński zapytał co należy uczynić, aby RIO umożliwiło zaciągnięcie kredytu? 
Skarbnik wyjaśniła, że należy zwiększyć dochody. 
Pani K. Trzaskalska zaproponowała, aby udać się z wizytą do RIO w Olsztynie i przeprowadzić rozmowę na 
temat sytuacji w Powiecie Nowomiejskim, a nawiązując do zmiany siedziby szkoły należy sprawdzić, czy 
przeniesienie szkoły wiąże się z likwidacją, czy też nie. 
Sekretarz wyjaśniła, iż musi porozmawiać na powyższy temat z Radcą Prawnym.  
Starosta zaproponowała, aby połączono ZSR w Czachówkach z ZSZ w Nowym Mieście Lubawskim jeżeli 
wciąż trwałby niż w szkołach, ponieważ połączone szkoły nadal miałyby mniej uczniów niż w 2006 roku miał 
sam ZSZ w Nowym Mieście Lubawskim.  
Pani K. Trzaskalska zapytała ile jest klas w Czachówkach? 
Sekretarz wyjaśniła, że są 4 klasy technikum i 3 klasy zawodowe.  
Pan W. Jabłoński oznajmi, iż należy przeanalizować wszystkie możliwe warianty rozwiązania problemu, 
ponieważ sytuacja jest nadzwyczajna.  
Starosta dodała, że jest ostatnią osobą, która chciałaby zamknięcia szkoły w Czachówkach. Jednakże nie jest 
wykluczone, że dojdzie do tej sytuacji, ponieważ przyczyni się do tego niż. Jeżeli nie będzie uczniów szkoła  
w naturalny sposób ulegnie likwidacji.  
Wicestarosta dodał także, że jeżeli i tak dojdzie do zamknięcia ZSR, należy szybciej podjąć działania, 
ponieważ wymusza to sytuacja.  
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Starosta poinformowała, że jeżeli chodzi o finanse, nie widzi żadnego odpowiedniego rozwiązania.  
Wicestarosta dopowiedział, iż żadne z rozwiązań nie daje 100% pewności poprawy sytuacji. Należy wybrać 
najbardziej możliwy wariant do osiągnięcia.  
Starosta zaproponowała, aby Powiat sprzedał parkingi, które posiada. 
Pan W. Jabłoński zapytał, czy w przypadku zaprzestania budowy szkoły w Kurzętniku, przedsiębiorstwo 
iławskie żądałoby jakiejś kary? 
Wicestarosta wyjaśnił, że w umowie znajduje się zapis informujący o możliwości zaprzestania umowy jeżeli 
zachodzi ważna przesłanka, bądź interes publiczny. Wtedy płaci się tylko za te faktycznie poniesione nakłady. 
Nie można także zapominać, że IPB może wystąpić do sądu z powództwa cywilnego i żądać odszkodowania za 
utratę dochodów.  
Sekretarz nawiązując do tematu związanego z likwidacją szkół, zaproponowała, aby na posiedzenie Zarządu 
zaprosić pana A. Koreckiego.  
/Na posiedzenie Zarządu wszedł pan A. Korecki/ 
Wicestarosta zasugerował, że pierwszym krokiem powinna być likwidacja, bądź przeniesienie szkoły  
w Czachówkach, kolejnym wycena szkoły oraz ogłoszenie o sprzedaży obiektu.  
Pani K. Trzaskalska stwierdziła, że pomysł Wicestarosty wymaga dobrych argumentów. Zasugerowała, że 
likwidacja szkoły powinna mieć miejsce wcześniej, nie pod koniec roku szkolnego. Wcześniej ciągle 
powtarzano, że nie dojdzie do likwidacji oraz że będą podejmowane wszystkie działania, aby szkoła nadal 
istniała. 
Skarbnik z Wicestarostą wyjaśnili, że kiedy mówiono o podejmowaniu wszelkich działań mających na celu 
istnienie szkoły, w minionym czasie stwierdzenie „robimy wszystko, aby szkoła istniała” było prawdą. 
Wicestarosta zapytał co w przypadku przeniesienia szkoły?  
Pan A. Korecki wyjaśnił, że przeniesienie nie musi być likwidacją. Najważniejsze, aby zostali poinformowani 
wszyscy rodzice oraz aby otrzymać opinię od pani Kurator.  
Pan W. Jabłoński zapytał ilu jest nauczycieli, którym trzeba zapewnić pracę? 
Pan A. Korecki odpowiedział, że jest 7 nauczycieli dyplomowanych oraz 3 mianowanych, dla których należy 
zabezpieczyć około 170 tys. zł z przeznaczeniem na odprawę.  
Pani K. Trzaskalska zaproponowała, jeśli likwidacja szkoły byłaby konieczna, aby nastąpiła dopiero w 2013 
roku, ponieważ byłoby więcej czasu na przygotowanie uczniów i rodziców.  
Wicestarosta uważa, iż decyzja powinna być podjęta jak najszybciej. Jest to jakaś wizja, ponieważ można 
wycenić szkołę, wstawić do budżetu. Wtedy polepszą się wskaźniki i zwiększy się szansa na zaciągnięcie 
kredytu.  
Pani K. Trzaskalska zasugerowała, że jest za mało czasu, aby przekonać Radnych Powiatu. 
Skarbnik dodała, że bez działań Powiat stoi w miejscu. 
Wicestarosta poinformował, że jeżeli w tym roku nie podejmie się decyzji o sprzedaży w przyszłym roku 
nastąpi pogorszenie sytuacji, ponieważ będzie brakowało 2.500.000,00 zł.  
Pani K. Trzaskalska zasugerowała sytuację, w której nabór w przyszłym roku szkolnym będzie bardzo mały.  
W takiej sytuacji zaproponowała, by przenieść szkołę do innej placówki na terenie gminy i dalej kontynuować 
edukację.  
Wicestarosta zapytał, czy wójt również patrzy ekonomicznie na przeniesienie szkoły? Zaproponował, aby 
połączyć szkoły i podzielić się z wójtem kosztami.  
Starosta stwierdziła, że nie należy działać nagle, trzeba odłożyć decyzję w czasie. W przyszłości będzie coraz 
mniej uczniów, możliwe, iż sytuacja sama się rozwiąże.  
Pani K. Trzaskalska dodała, że jeżeli nie będzie naboru i liczba uczniów będzie dalej spadać to likwidacja 
będzie konieczna.   
Członkowie Zarządu rozpatrywali wpływ różnych wariantów dotyczących przekształceń placówek 
oświatowych na sytuację finansową Powiatu Nowomiejskiego. Warianty stanowią załącznik nr 2 do protokołu.  
Pani K. Trzaskalska zapytała, gdyby nie było szkoły w Kurzętniku jak wyglądałby budżet?  
Skarbnik wyjaśniła, że w takim przypadku też byłaby zła sytuacja Powiatu, ponieważ duży wpływ mają 
wcześniej zaciągnięte kredyty. 
Skarbnik poprosiła, aby unieważniono przetarg. Członkowie Zarządu podjęli decyzję, aby unieważnić przetarg 
dotyczący zaciągnięcia kredytu z powodu błędu w procedurze przetargowej.  
/Pan A. Korecki opuścił posiedzenie Zarządu/ 
Zadecydowano, aby zorganizować spotkanie 15 lutego 2012 o godz. 12:00, na którym przedstawi się 
wszystkim Radnym rozpatrywany na posiedzeniu Zarządu wpływ różnych wariantów dotyczących 
przekształceń placówek oświatowych na sytuację finansową Powiatu Nowomiejskiego.  
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Zarząd podjął uchwałę w sprawie unieważnienia przetargu nieograniczonego na wybór banku, w którym 
zostanie zaciągnięty kredyt długoterminowy w wysokości 1.790.000 zł na finansowanie planowanego 
deficytu budżetu oraz spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań. 
 

Za głosowali: E. Dembek, M. Buliński, K. Trzaskalska, W. Jabłoński, A. Głowacki.  
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła:        Przewodnicząca Zarządu  
 
Monika Mioskowska       Ewa Dembek  


